

Cuba sees the lowest number of tourist arrivals in nearly 20 years in 2024

In 2024, Cuba welcomed a total of 2.2 million international tourists, marking a decline of 9.6% compared to the previous year and the lowest figure in two decades.

The National Office of Information and Statistics reported this result, which is well below the initial goal set by the Cuban government, which had projected to receive 3.2 million international visitors, and then revised it to 2.7 million.

The decline in tourism in Cuba is due to multiple factors, such as the economic and energy crisis, poor government management, diplomatic tensions, and competition from other Caribbean destinations like Punta Cana and Cancun. Additionally, infrastructure issues, frequent blackouts, and a negative perception of safety have adversely affected the experience of tourists on the island.

Tourism is key to the economy of Cuba, as it significantly contributes to the Gross Domestic Product (GDP) and the inflow of foreign currency.

Despite this, the regime continues to invest in hotels while neglecting other key sectors that require immediate investment, such as the energy industry, housing construction, healthcare, and education.

en.cibercuba.com, January 29, 2025

En 2024, Cuba enregistre le plus faible nombre d'arrivées de touristes depuis près de 20 ans

En 2024, Cuba a accueilli un total de 2,2 millions de touristes internationaux, soit une baisse de 9,6 % par rapport à l'année précédente et le chiffre le plus bas depuis deux décennies.

Le Bureau national de l'information et des statistiques a communiqué ce résultat, qui est bien inférieur à l'objectif initial fixé par le gouvernement cubain, qui prévoyait d'accueillir 3,2 millions de visiteurs internationaux, avant de le réviser / rabaisser à 2,7 millions.

Le déclin du tourisme à Cuba est dû à de multiples facteurs, tels que la crise économique et énergétique, la mauvaise gestion du gouvernement, les tensions diplomatiques et la concurrence d'autres destinations des Caraïbes comme Punta Cana et Cancun. En outre / Par ailleurs, les problèmes d'infrastructures, les pannes d'électricité fréquentes et le sentiment d'un manque de sécurité ont eu un impact négatif sur / ont contribué à ternir l'expérience des touristes sur l'île.

Le tourisme est essentiel à l'économie cubaine, car il contribue de manière significative au produit intérieur brut (PIB) et à l'afflux de devises (étrangères).

Malgré cela, le régime continue d'investir dans les hôtels tout en négligeant / au détriment d'autres secteurs clés qui nécessitent des investissements immédiats, tels que l'industrie de l'énergie / l'énergie, la construction de logements, la santé et l'éducation.